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A Szarvasi Rendõrkapitány-
ság felhívja a strandolók fi-
gyelmét arra, hogy vigyázza-
nak értékeikre, gondoskod-
janak azok õrzésérõl. Az el-
múlt napokban ugyanis több
lopást is elkövettek a fürdõ-
zõk sérelmére.

� Június 10-én dél körül egy
strandoló hölgy táskáját vitték
el, benne kulccsomóval, mobil-
telefonnal, napszemüveggel. Az
ismeretlen tolvaj azt a pillanatot
használta ki, amikor a hölgy ép-
pen a Körösben úszott, táskáját
pedig õrizetlenül a mólón hagy-
ta. A lopáskár 15 ezer forint.

� Egy tápiószentmártoni la-
kos tett feljelentést a rendõrsé-
gen, szintén lopás miatt. Június
07-én szarvasi, Körös-parti üdü-
lõjének teraszán az asztalon ha-
gyott pénztárcáját valaki elvitte.
A tárcában készpénz, METRO-
kártya és mobiltelefon volt, a
tulajdonos kára eléri a 20 ezer
forintot.

Garázdaság
Garázdaság miatt kell majd

felelnie annak a két gyoma-
endrõdi férfinek, akik június 11-
én szóváltásba keveredtek egy
sörözõben. Mivel megegyezni
nem tudtak, a szóváltást vereke-
dés követte.

Nem jutott be
Magánlaksértést követett el

az a csabacsüdi férfi, aki május
30-án megpróbált behatolni egy
szintén csabacsüdi hölgy ottho-

Kék hírek
nába. Elõbb átmászta a családi
ház kerítését, majd elkezdte fe-
szegetni az ajtót. Ez a kísérlete
azonban nem járt sikerrel, sze-
rencsére nem tudott behatolni a
házba.

Meghiusult lopás
A június 17-re virradó éjsza-

kán a gyomaendrõdi MÁV állo-
máson egy dévaványai férfi
megpróbált ellopni egy Babetta
típusú motorkerékpárt. A fér-
fit azonban a motorkerékpár
tulajdonosa tetten érte, és ki-
hívta a rendõrséget. Elfogása
után a férfi elismerte lopási
szándékát.

Motorbaleset
Súlyos motorkerékpáros bal-

eset történt június 14-én dél-
után Békésszentandráson. A
nagymotor vezetõje � valószínû-
leg a túl nagy sebesség miatt �,
nem tudta követni az út enyhe
kanyarulatát, kisodródott, és az
útmenti ház kerítésének csapó-
dott. A jármû békésszentandrási
illetõségû vezetõje súlyos sérü-
lésekkel került a kórházba.

Vigyáznak ránk
A Szarvasi Rendõrkapitány-

ság tájékoztatja a lakosságot,
hogy az idegenforgalmi szezon
idején a kapitányság teljes ille-
tékességi területén fokozott
rendõri jelenlétre és gyakori
akciókra számíthatnak. Ez min-
denekelõtt azokra a területekre
vonatkozik, ahol a legtöbb turis-
ta megfordul.

Óvónõképzõ Intézetünk kez-
dettõl fogva igen jó kapcsolat-
ban állott a lévai óvónõképzõ-
vel. Az elmúlt évtizedek során
számos tanulmányút, közös ku-
tatómunka, baráti látogatások,
személyes barátságok jöttek lét-
re a két intézet munkatársai kö-
zött. Több alkalommal járt ná-
lunk például Laczkóné Erdélyi
Margit, hogy doktori disszertá-
ciójához könyvtárunkban for-
rásanyagot gyûjtsön, tapaszta-
latcserét folytasson. Laczkóné
dr. Erdélyi Margit jelenleg a
besztercebányai Bél Mátyás Tu-
dományegyetem Filológia Kará-
nak docense, az elmúlt eszten-
dõben két tanulmányt jelente-
tett meg, melyeket az irodalom-
esztétika és irodalomkritika te-

Tájékozottság és értékítélet
Szarvas polgárai elõtt ismeretes, hogy hazánk és a Szlovák
Köztársaság között közös történelmünkre visszanyúló, sok
szállal szõtt és szövõdõ kapcsolat áll fenn, amelynek többek
között oktatási és mûvelõdési területen is megmutatkoz-
nak eredményei. Írásunk egy ilyen sajátos, részben kulturá-
lis, részben tudományos eredményre szeretné ráirányítani
olvasóink figyelmét.

rületén hézagpótlónak nevezhe-
tünk. Az irodalom és vetüle-
tei c. munkája három terület: a
dráma és a színház, az irodalom
és fordítás, az irodalom és kul-
túra idõszerû kérdését tárja fel
és válaszolja meg, rámutatva
azok humán tudományokra és
mûvészetekre gyakorolt hatásá-
ra, kitekintéssel a posztmodern
szellemi hátterére és irodalmi
összefüggéseinek vizsgálatára.
Másik mûve, A groteszk relá-
ció a drámában Örkény István
hat színmûvének drámaelméle-
ti és színháztechnikai  elemzése,
de rávilágít arra is, hogy Örkény
érett alkotásaival túllépett a
nemzeti irodalom keretein, és
fel tudott zárkózni az európai
irodalom színvonalához.

A két tanulmánykötetet átta-
nulmányozva az irodalmi igé-
nyességgel rendelkezõ olvasó-
tól az irodalom egy szakterület-
ét mûvelõ szakemberig bárki ta-
lálhat érdeklõdésének megfele-
lõ, ismereteit bõvítõ fejezeteket.
Világos, könnyen érthetõ stílu-
sa nyelvi tömörsége, amely
azonban alternatívákat is felkí-
nál, közel hozza a mondanivalót
az olvasóhoz, szakirodalmi jegy-
zéke pedig további elmélyülés-
re ad lehetõséget. E két tanul-
mány olyan alkotás, melyek
nem csak a kis nemzetek
irodalmnak integrálódását segí-
tik a világirodalomba, hanem
segítenek tájékozódni, értéke-
ket helyesen megítélni.

Gyakran hallani napjaink-
ban a kérdést: Mit viszünk az
Európai Unióba? Laczkóné dr.
E r d é l y i  M a r g i t  í r á s a i v a l  ú j
meglátásokat ,  tá jékozottsá -
got, értékítéletet

Dr. Sebestyén Istvánné,
ny. docens

Megvalósulnak a
vállalások

Folytatás az 1. oldalról
Szarvas város polgármestere is

ellenzéki képviselõ, aki pedig �
teljesen jó értelemben � többnyi-
re a város polgármestereként vi-
selkedik az országgyûlésben. Én
kormánypárti listás képviselõ-
ként, az eltelt idõszak tapasztala-
taira építve, úgy látom, kevésbé
veszik igénybe helyzeti elõnyö-
met.

� Kevés a dolga?
� Rengeteg a munkám, hiszen

ahová hívnak, igyekszem elmen-
ni, és ez már ki is meríti a rendel-
kezésre álló idõmet. Arra gondo-
lok csak, hogy sokan élnek vele,
de sokan nem igénylik a kormány-
párti képviselõ lehetõségeit. A
helybéli ellenzéki képviselõkkel
pedig kollegiális ugyan, de meg-
lehetõsen formális a kapcsolat.

� Önkormányzati képviselõ is,
ebbõl a nézõpontból mit hozott
az elmúlt év?

� Az önkormányzatok helyzeté-
ben a közalkalmazotti béremelés
jelentõs feszültséget teremtett,
bár ez is településenként változó.
Szarvason a korábbi beruházások
lekötötték a kapacitásokat, ezért
ha nem nyúlnánk a helyi költség-
vetés más elemeihez, nem marad-
na forrás. Fokozatos lesz a helyi
költségvetés áttekintése, a lehet-
séges létszámleépítések, a nem

Nem áll jól a térség
Folytatás az 1. oldalról
A nyugdíjasok egyszeri kiegé-

szítéseket kapnak, a sertésárak-
ban visszalépés tapasztalható,
az agrárvállalkozók � kicsik és
nagyok egyaránt � tanácstala-
nok, a munkanélküliségi adatok
romlanak és a Nemzeti Fejlesz-
tési Tervben sincsenek pénzzel
alátámasztva a koncepciók.

� Mit vár ezek után a ciklus
második esztendejétõl?

� Ami legfõképpen aggaszt, az
az önkormányzatokkal való �ki-
tolás�, ami a feladatok és a pénz
aránytalanságában mutatkozik
meg: nincs olyan önkormányzat
szinte, amelyik ne pályázna az
�önhikire� vagy a �bérhikire� és
rengeteg önkormányzat készül
kényszerintézkedésekre.

� Mi lenne Ön szerint a meg-
oldás?

� Több pénz, a feladatokkal
arányosan.

� És van több pénz?
� Pénz arra van, amire a kor-

mány szán. Az önkormányzatok
után sajnos a lakosságnak is
nyelni kell majd a keserû piru-
lákat, õk is érezni fogják a lehe-
tõségek szûkülését. A második
évtõl pedig azt várom, hogy ki-
derüljön, a fejlesztési koncepci-
ók hogyan mûködnek. Hogy jut-

e több pénz a Tiszántúlra, mert
az edigi ismeretek azt vetítik
elõre, hogy a Nemzeti Fejleszté-
si Tervvel a �jók�-nak még több
pénz jut, a hátrányos helyzetû-
en viszont kimaradnak. Annak
is ki kell derülni továbbá, hogy
a �velünk-ellenünk� alapú finan-
szírozás mûködik-e majd. Sajnos
a gazdaság általános állapota is
tovább romlik majd, recesszió
elõtt áll az ország, s egyelõre
nem látni: milyen segítséget kap
a gazdaság a kormánytól, hogy
versenyképes maradjon, hogy
új munkahelyeket teremtsen.

� Mondhatni, tipikus ellen-
zéki álláspont az Öné.

� Nem. Az ellenzék nem azért
kritizál, mert ellenzék. Ami az
emberek életét javíja, azokat az
elõterjesztéseket meg fogom
szavazni. Amit viszont gondként
élnek meg az emberek, azt el fo-
gom mondani, annak változtatá-
sát sürgetem. Segítve ezzel
egyébként a m e g y e b e l i  k o r -
mánypárti  politikusok mun-
káját is. Erre � a megyéb en,
a körzetben, az itt lakók érde-
k é b e n  e g y m á s  s e g í t é s é r e  �
kölcsönösen nagy szükség len-
ne, hiszen annyira jól nem áll ez
a térség.

 T. L.

kötelezõ feladatok, beszerzések
tekintetében. Azt viszont tudni
kell, hogy az önkormányzatok
nem kerülhetnek nehéz helyzet-
be, több szinten vannak tartalé-
kok, míg a közalkalmazotti bér-
emelések szükségességében
egyetértés volt. Ahogyan eddig,
ezután is remélem jól él nem csak
az önkormányzat, hanem az intéz-
mények és a civil szervezetek is,
a pluszforrások megszerzésének
lehetõségeivel.

� Végezetül hogy gyûjt erõt Ön
a ciklus következõ esztendejére?

� A parlamenti munka befejez-
tével egy kisebb érsebészeti mû-
tétre vagyok elõjegyezve, amit a
nyári szünetben érdemes megcsi-
náltatnom, hiszen szeptembertõl
sincs �lógásra� lehetõség. Remé-
lem tudok néhány napot aktív pi-
henéssel is tölteni, erõgyûjtés pe-
dig abban az értelemben lesz a
nyári szünet, hogy igyekszem az
év közben felgyûlt restanciákat
rendezni. Intenzíven tanulom az
informatikát � a laptop kezelését
�, õsztõl ugyanis nagyobb szere-
pe lesz a képviselõi munkában az
informatikának. Nem utolsó sor-
ban pedig az MSZP helyi elnöke-
ként párttársaimmal együtt készü-
lünk az Európa Parlament képvi-
selõinek választását megelõzõ
kampányra.                                T. L.

Varga Zsuzsanna és kislánya,
Zsanett:

� Hát nagyon nehezen, mert
a lakásunk meglehetõsen meleg.
A második emeleten lakunk és
estére mindig úgy átmelegsze-
nek a falak, hogy ha nem kap-
csolnánk be egy idõre a ventil-
látort,  talán el sem tudnánk
aludni. Napközben többször le-
tusolunk, így hûsítjük magun-
kat. Arra sajnos nem gondolha-
tunk, hogy kimenjünk a strand-
ra, mert a kislányom évek óta
beteg, sokba kerülnek a gyógy-
szerei. Mivel két kislányomat
egyedül nevelem, strandolásra,
nyaralásra nem marad pénzünk.

Gyekiczki István, karbantartó:

�Aránylag jól bírom a mele-
get, ami valószínûleg annak kö-
szönhetõ, hogy sportolok, lab-
darúgó-játékvezetõ vagyok.
Arra is odafigyelek, hogy ha so-
kat vagyok a szabadban ilyen
nagy melegben, akkor elegendõ
folyadékot fogyasszak � ásvány-
vizet vagy üdítõket. A házunk
szerencsére még a kánikulában

Megkérdeztük:

Hogy viseli Ön a meleget?
is jó hûvös, mert vályogból épült.
Persze legjobb lenne ilyenkor a
strandra menni, de erre még az
idén nem tudtam idõt szakítani. A
nyári szabadságunk alatt azonban
az egész családdal olyan helyre
megyünk majd el, ahol lehet für-
deni, strandolni.

Tamási Andrásné, öcsödi
nyugdíjas:

� Nem tudom: vagy mink öre-
gedtünk meg, s azért nem bír-
juk, vagy az idõjárás változott
meg teljesen. Én nem emlékszem,
hogy valamikor is ilyen borzalma-
san meleg lett volna már a május,
mint az idén. Régen ami tavasz
volt az tavasz volt, ami õsz, az õsz.
Nem egybõl nyár, meg egybõl tél,
minden átmenet nélkül. Csak van
valami oka annak, hogy így meg-
bolondult az idõjárás. Én egyálta-
lán nem is tudok kint lenni nap-
közben. Hajnalban felkelek, me-

120 éves rekord dõlt
Amit mi úgy fogalmazunk meg, �Nem volt az idén tavasz�, azt

a meteorológus dr. Posza István számokkal, statisztikákkal is
tudja demonstrálni. Kérdésünkre elmondta, 120 éve nem volt
olyan magas a májusi havi középhõmérséklet mint most. Az ed-
digi rekordot, az 1958-ban mért 20,2 oC-ot 4 fokkal megelõzve
döntött rekordot az idei május a maga 20,6 oC -os átlagos hõ-
mérsékletével. A két legmelegebb májusi napon 33 fokot mér-
tek, de összesen 11 hõségnap volt, melyen a hõmérséklet meg-
haladta a 30 Celsius fokot. Júniusban folytatódik a rekorddön-
tögetõ meleg, múlt héten pénteken 34,8 oC-t mutatott a hõmé-
rõ.  A csapadék viszont a kisebb értékek felé hajlik. A tavaszi �
az áprilisi, májusi, júniusi � csapadék együtt 31 millimétert tett
ki. Volt ennél kevesebb csapadékú év is, az 1992-es, mikor két
milliméterrel még ennél is kevesebb esõ esett tavasszal. Nem
igen lehet kommentárt fûzni ahhoz, hogy idén júniusban mind-
össze 0,4 milliméter csapadékot tudtak regisztrálni a mérõesz-
közök.                                                                                           K.Zs.

getetem a jószágokat, s aztán me-
nekülök befele a lakásba. Még az
a jó, hogy ott kicsit hûvösebb van.
Nemrég még azt vártam, hogy ér-
jen véget az a hosszú tél, megun-
tam a rengeteg havat lapátolni.
Most meg ez az õrült meleg...

Meisztrovics János, nyugdíjas:

� Hogy hogy bírom a meleget?
Nem is veszem fel. Mit érek vele,
ha zavar, úgysem tudok semmit
tenni ellene. Egyébként szerintem
egyszerûen nem kell észrevenni,
hogy kánikula van. Ha az ember
elfoglalja magát valami értelmes
dologgal, akkor meg is van oldva
a dolog. Én például állandóan
kinn vagyok a kertben, kertészke-
dek, méhészkedek. Nekem a lakás
csak szükséges rossz, csak akkor
vagyok benn, ha muszáj. Persze a
tûzõ napra nem megyek, de ár-
nyékban, félárnyékban nagyon
jól megvagyok.                            L.J.

Kedves Gyerekek és Fiatalok!
2003. június 13.: péntek. Ez a nap a Ti szem-

pontotokból mindenképpen szerencsés és ün-
nepi nap volt: kitört a VAKÁCIÓ! Vége a felelé-
seknek, a dolgozatírásoknak, jöhet a nyári szü-
net! Kívánok Nektek szép, családi élményeket,
aktív kikapcsolódást, érdeklõdéseteknek meg-
felelõ elfoglaltságot és sok játékot! Érezzétek
jól magatokat!

��
Tisztelt Pedagógusok! Kedves Anyukák

és Apukák! Kedves Nagyszülõk!
Az Önök számára is kitört a nyári szünet! Ez

kinek-kinek örömet, egyeztetést, kikapcsoló-
dást és boldog együttlétet okoz. Kívánom
Önöknek, hogy pihenjék ki magukat, felejtsék
el � hacsak rövid idõre is � a zsúfolt napokat!
Töltsenek sok boldog órát családjukkal, gyer-
mekeikkel! Remélem, hogy kipihent, élmé-
nyekkel feltöltõdött, csillogó gyermekszemek-
kel találkoznak szeptemberben!

Tisztelettel:
Domokos László, az 5. sz. választókerület,

Szarvas város országgyûlési képviselõje
��

Fogadóóra
Domokos László országgyûlési képviselõ júni-

us 26-án, csütörtökön 9.00-tõl 10.30 óráig foga-
dóórát tart Szarvason, a Polgármesteri Hivatal-
ban. A várakozást elkerülendõ elõzetesen idõ-
pont kérhetõ a Hivatal titkárságán személyesen,
vagy a 66/311-290-es telefonon.

A KOMÉP hírei
� A KOMÉP Városgazdálkodási Kft június 23-

tól elkezdi az úthibák (süllyedések, kátyúk) javí-
tását a város egész területén. A téli fagykárok
miatt keletkezett hibák esetében csak minimális
javításra van lehetõség, az anyagi eszközök szû-
kössége miatt.
� Folytatódnak az útépítések a városban a Liszt

Ferenc utcán, a Szivornya soron és a mótyói út
összekötõ szakaszán. Utóbbi útszakasz átadása
után a Szentesi útról a gáton körbe lehet jönni a
városba, ami kitûnõ túraútvonal is lehet.

� Június utolsó hetében tartják a KOMÉP szakem-
berei a tavaly megépült Benka, Bagi, Kodály és
Munkás utcai utak garanciális felülvizsgálatát.

� A KOMÉP felhívja azoknak a vállalkozóknak a
figyelmét, akiknek közterületen van reklámtáb-
lájuk, hogy szíveskedjenek kiváltani a közterü-
let-használati megállapodást.

� Sokan ültetnek (saját költségükön) fát a házuk
elõtti közterületen. Mivel igen gyakran gyü-
mölcsfákról van szó, ezért a termés növekedé-
sével a lelógó ágak akadályozhatják a belátha-
tóságot (elsõsorban útkeresztezõdésekben), il-
letve zavarhatják a gyalogos közlekedést a jár-
dákon. A városgazdálkodási kft kéri a lakossá-
got, hogy sziveskedjenek a fákat megmetszeni.

� A Szabadság utcai üzletek tulajdonosait a város-
vezetés és a KOMÉP arra kéri, amennyiben lehe-
tõségük van rá, létesítsenek díszburkolatot az
üzletük elõtti járdaszakaszon, s helyezzenek el
megfelelõ színvonalú kerékpártárolókat.


